
   
 

   
 

 

 

 

 

 

 

 

Informacija apie Vilniaus rajono savivaldybę 

 

 

 

Šis tekstas yra parašytas lengvai suprantama kalba. 

Lengvai suprantama kalba reikalinga žmonėms, kuriems yra sunku 

skaityti ir suprasti įprastus tekstus. 

Lengvai suprantama kalba padeda jiems sužinoti naujos informacijos. 

Tokių tekstų jau yra įvairiose pasaulio šalyse. 

 

© Europos lengvai suprantamos kalbos simbolis. 

Daugiau informacijos rasite čia:  

https://www.inclusion-europe.eu/easy-to-read/ 

 

https://www.inclusion-europe.eu/easy-to-read/


   
 

   
 

 

 

Kas yra Vilniaus rajono savivaldybė? 

 

Vilniaus rajono savivaldybė  

yra valstybės įstaiga.  

Tai reiškia, kad Vilniaus rajono savivaldybė 

yra valstybės finansuojama organizacija. 

Finansuojama reiškia,  

valstybė skiria pinigus, kad savivaldybė 

veiktų. 

 

Toliau Vilniaus rajono savivaldybę vadinsime 

Savivaldybe. 

 
 
 
 

Kas yra Savivaldybės meras? 

 

Vilniaus rajono savivaldybės meras yra 

Robert Duchnevič. 

 

Meras vadovauja rajonui ir  

rūpinasi rajono reikalais.  

Meras turi tris vicemerus. 

Vicemerai gali pavaduoti merą, 

kai jis, pavyzdžiui, atostogauja. 

Kiekvienas vicemeras rūpinasi  

skirtingais dalykais. 

 

Jeigu norite susitikti su meru, 



   
 

   
 

tai galite padaryti antradieniais nuo 

13 valandos iki 16.30 valandos. 

Jeigu norite susitikti su meru,  

Jums reikia užsiregistruoti iš anksto. 

Užsiregistruoti reiškia pranešti kam nors, 

kad Jūs norite atvykti. 

Užsiregistruoti susitikimui su meru galima 

telefonu +370 5 275 0987. 

 
Kas yra Savivaldybės vicemerai? 

 

Vilniaus rajono vicemerė yra  

Danuta Narbut. 

 

Vicemerė rūpinasi:  

• viešąja tvarka. 

Vieša vieta yra vieta, 

kurioje gali lankytis visi žmonės. 

Pavyzdžiui, parkas yra vieša vieta. 

Vicemerė rūpinasi, 

kad viešose vietose žmonės 

laikytųsi taisyklių. 

 

Vicemerė taip pat rūpinasi: 

• žemės ūkiu,  

• vietiniu ūkiu. 

Tai reiškia, kad vicemerė rūpinasi 

ūkiu Vilniaus rajone,  



   
 

   
 

• transportu, pavyzdžiui, 

autobusais. 

 

Jeigu norite susitikti su vicemere, 

Jūs galite tai padaryti: 

• antradieniais nuo 

13 valandos iki 18 valandos, 

• ketvirtadieniais nuo  

13 valandos iki 18 valandos. 

 

Jeigu norite susitikti su vicemere,  

Jums reikia užsiregistruoti. 

Užsiregistruoti reiškia pranešti, 

kad Jūs norite atvykti. 

Užsiregistruoti susitikimui su vicemere galite: 

• telefonu: +370 5 275 1961, 

• elektroniniu paštu 

danuta.Narbut@vrsa.lt 

 

 
Vilniaus rajono vicemerė yra  

Edita Tamošiūnaitė. 

 

Vicemerė rūpinasi: 

• sveikata,  

• sportu,  

• kultūra, pavyzdžiui, koncertais, 

• turizmu. 

mailto:danuta.Narbut@vrsa.lt


   
 

   
 

Turizmas yra kelionės, 

kurių metu žmonės atvažiuoja į kitą 

vietą, 

pavyzdžiui, pailsėti. 

Pavyzdžiui, galima keliauti  

į kitas pasaulio šalis. 

Vicemerė taip pat rūpinasi: 

• Vilniaus rajono bendruomenėmis,  

• jaunimo reikalais. 

 

Jeigu norite susitikti su vicemere, 

tai galite padaryti ketvirtadieniais  

nuo 13 valandos iki 16.30 valandos. 

Jeigu norite susitikti su vicemere,  

Jums reikia užsiregistruoti. 

Užsiregistruoti reiškia pranešti, 

kad norite atvykti. 

Užsiregistruoti susitikimui su vicemere galite 

telefonu: +370 5 275 1961. 

 
Vilniaus rajono vicemeras yra  

Algis Vaitkevičius. 

 

Vicemeras rūpinasi: 

• architektūra ir teritorijų planavimu. 

Teritorijų planavimas yra  

tam tikros vietos suplanavimas, 



   
 

   
 

pavyzdžiui, planavimas kur stovės 

pastatai. 

Architektūra yra pastatų projektavimas. 

Pavyzdžiui, žmogus, kuris rūpinasi 

architektūra, apskaičiuoja ir nubraižo,  

kaip atrodys pastatas. 

Tada statybininkai pagal šiuos planus 

ima statyti pastatą. 

Vicemeras taip pat rūpinasi: 

• infrastruktūros plėtra. 

Infrastruktūra padeda žmonėms  

gyventi patogiau. 

Pavyzdžiui, infrastruktūra gali būti 

kelias arba tiltas. 

• kraštotvarka. 

Kraštotvarka reiškia,  

kad vicemeras rūpinasi tuo,  

kaip atrodo Vilniaus rajonas. 

 

Vicemeras taip pat rūpinasi: 

• statyba, pavyzdžiui, 

naujais namais, kuriuos stato, 

• aplinkos apsauga, pavyzdžiui, 

rūpinasi, kad upės būtų švarios, 

• socialiniais reikalais, 

pavyzdžiui, parama žmonėms. 

Socialiniai reikalai yra pagalba 

žmonėms. 



   
 

   
 

 

Jeigu norite susitikti su vicemeru, 

tai galite padaryti trečiadieniais nuo  

13 valandos iki 16.30 valandos. 

Jeigu norite susitikti su vicemeru,  

Jums reikia užsiregistruoti. 

Užsiregistruoti reiškia pranešti, kad norite 

atvykti. 

Užsiregistruoti susitikimui su vicemeru galite 

telefonu: +370 5 275 0987. 

 
Administracijos direktorius 

 

Vilniaus rajono savivaldybės  

administracijos direktorius yra  

Vladislav Kondratovič. 

 

Administracijos direktorius yra  

žmogus, kurį paskyrė meras. 

Šis žmogus vadovauja  

savivaldybės administracijai. 

Savivaldybės administracijoje  

dirba daug žmonių, 

kurie taip pat rūpinasi rajonu. 

 

Jeigu norite susitikti su  

administracijos direktoriumi, 

tai galite padaryti antradieniais nuo  

7.30 valandos iki 11.30 valandos. 



   
 

   
 

Jeigu norite susitikti su  

administracijos direktoriumi,  

Jums reikia užsiregistruoti. 

Užsiregistruoti reiškia pranešti, 

kad norite atvykti. 

Užsiregistruoti susitikimui su  

administracijos direktoriumi galite telefonu: 

+370 5 275 0987. 

 

 

Ką veikia Savivaldybė? 

 

Savivaldybė dirba tam, kad Vilniaus rajone 

būtų: 

• gera gyventi,  

• patogu gyventi, 

• saugu gyventi.  

 

Savivaldybė padeda 

visiems Vilniaus rajono gyventojams.  

Pavyzdžiui, Savivaldybė padeda ir remia 

asmenis, kurie turi negalią. 

 

 

 



   
 

   
 

 

Savivaldybė rūpinasi: 

 

• švietimu, 

pavyzdžiui, mokyklomis ar darželiais, 

 

 
 
 
 
 

• kultūra, pavyzdžiui, koncertais. 

 

Savivaldybė taip pat rūpinasi: 

 

• socialiniais reikalais, 

pavyzdžiui, padeda asmenims su 

negalia, 

 

 

 • keliais ir gatvėmis,  

pavyzdžiui, kelių tvarkymu. 

 

 



   
 

   
 

 
Savivaldybė taip pat rūpinasi: 

• investicijomis. 

Investicijos yra pinigai,  

kuriuos Savivaldybė skiria 

įgyvendinti projektus, pavyzdžiui,  

tiesti kelius arba 

statyti darželius. 

 

 

Savivaldybė taip pat rūpinasi: 

• sportu, 

 

• jaunimo veikla, 

pavyzdžiui, savivaldybė kuria vaikams 

ir paaugliams laisvalaikį. 

Laisvalaikis yra laisvas laikas, 

kurio metu žmogus gali veikti tai, ką 

nori. 

 



   
 

   
 

 

Savivaldybė taip pat rūpinasi: 

• sveikatos priežiūra, 

pavyzdžiui, ligoninėmis. 

 Savivaldybė rūpinasi,  

kad visi Vilniaus rajono gyventojai 

gautų paslaugas, kurių jiems reikia. 

Pavyzdžiui: 

• vaikų priežiūrą darželiuose, 

• apsilankymus poliklinikose. 

 

 

Visą informaciją  

apie Savivaldybės darbus 

skelbiame interneto svetainėje. 

Jeigu norite daugiau paskaityti apie 

Savivaldybę, 

paspauskite mėlyną nuorodą apačioje: 

https://vrsa.lt/savivaldybe/veiklos-sritys/28.  

Tada Jums atsidarys interneto svetainė.  

  

https://vrsa.lt/savivaldybe/veiklos-sritys/28


   
 

   
 

 

Kaip galiu susisiekti su Savivaldybe? 

 

Savivaldybė visada pasirengusi  

Jums padėti.  

Jūs galite: 

• prašyti pagalbos, 

• užduoti klausimus, 

• pasakyti,  

ką Savivaldybė gali daryti geriau. .  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Jeigu norite susisiekti su Savivaldybe: 

• paskambinkite telefono numeriu:  

+370 5 275 1990. 



   
 

   
 

 

Jeigu norite susisiekti su Savivaldybe: 

• atsiųskite elektroninį laišką  

elektroninio pašto adresu vrsa@vrsa.lt, 

 
• parašykite į „Messenger“: 

https://www.facebook.com/VilniausRajo

noSavivaldybe 

„Messenger“ yra programėlė. 

Ją galite atsisiųsti į telefoną arba 

į kompiuterį, 

• užpildykite pranešimo formą: 

https://vrsa.lt/prasykite-mums/612, 

 

 

• ateikite į Savivaldybę.  

Savivaldybės adresas yra  

Rinktinės gatvė 50, Vilnius, Lietuva.  

 

mailto:vrsa@vrsa.lt
https://www.facebook.com/VilniausRajonoSavivaldybe;
https://www.facebook.com/VilniausRajonoSavivaldybe;
https://vrsa.lt/prasykite-mums/612


   
 

   
 

 
Savivaldybės darbo laikas 

 

Savivaldybė dirba:  

• pirmadienį nuo 7.30 valandos  

iki 16.30 valandos, 

• antradienį nuo 7.30 valandos  

iki 16.30 valandos, 

• trečiadienį nuo 7.30 valandos  

iki 16.30 valandos,  

• ketvirtadienį nuo 7.30 valandos  

iki 16.30 valandos, 

• penktadienį nuo 7.30 valandos  

iki 15.15 valandos. 

 

Savivaldybėje pietų pertrauka yra  

nuo 11.30 valandos iki 12.15 valandos. 

 

Dieną prieš šventę  

Savivaldybė dirba 1 valanda trumpiau. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



   
 

   
 

Šventinės dienos yra: 

• sausio 1 diena, 

• vasario 16 diena, 

• kovo 11 diena, 

• Velykos. 

Velykų švenčių dienos 

kiekvienais metais keičiasi, 

• Joninės, birželio 24 diena, 

• liepos 6 diena, 

• rugpjūčio 15 diena, 

• lapkričio 1 ir 2 diena, 

• gruodžio 24, 25 ir 26 dienos. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



   
 

   
 

Informacija apie Vilniaus rajono savivaldybės  

interneto svetainę 

 

 

Savivaldybės interneto svetainė 

 

Savivaldybės interneto svetainėje  

galite rasti informaciją apie: 

• savivaldybės darbus, 

• paslaugas, 

kurias gyventojams teikia Savivaldybė.  

 

 Savivaldybės interneto svetainėje  

informacija yra parašyta keturiomis kalbomis:  

• lietuvių kalba,  

 

 
• lenkų kalba,  

 

 
• anglų kalba, 

  

• rusų kalba. 



   
 

   
 

 

Kalbą galite pasirinkti puslapio viršuje, 

dešinėje pusėje. 

Tada Jums reikės paspausti šalies vėliavą, 

kurios kalbą norite pasirinkti. 

 

Jeigu naudojatės telefonu,  

kalbas galite pakeisti viršuje, 

dešinėje pusėje.  

Kad pakeistumėte kalbą, 

pasirinkite tokius mygtukus: 

• LT, lietuvių kalba, 

• PL, lenkų kalba, 

• RU, rusų kalba, 

• EN, anglų kalba. 

 

 Savivaldybės interneto svetainę 

gali skaityti ir žmonės, kurie turi 

regos ar skaitymo sutrikimų.  

Tai reiškia, kad jiems gali būti sunku 

skaityti įprastą tekstą ar matyti raides. 

Jeigu norite skaityti informaciją: 

• didesnėmis raidėmis,  

• ryškesnėmis raidėmis, 

turite paspausti mėlyną žmogaus ženklą.  

 



   
 

   
 

 

Mėlynas žmogaus ženklas  

yra interneto svetainės viršuje,  

dešinėje pusėje. 

 Savivaldybės interneto svetainėje svarbiausia 

informacija yra parašyta ir 

lengvai suprantama kalba.  

Jeigu norite skaityti informaciją  

lengvai suprantama kalba,  

paspauskite mėlyną 

skaitančio žmogaus ženklą.  

 

 

Skaitančio žmogaus ženklas yra  

interneto svetainės viršuje, dešinėje pusėje. 

 

Savivaldybės interneto svetainėje svarbiausią 

informaciją parodome ir lietuvių gestų kalba.  

Gestų kalba yra rankų ženklų kalba.  

Gestų kalbą dažniausiai vartoja žmonės,  

kurie blogai girdi arba visai negirdi.  

Jeigu norite pamatyti informaciją gestų kalba, 

spauskite rankų ženklą.  

 

 

Rankų ženklas yra interneto svetainės viršuje, 

dešinėje pusėje. 



   
 

   
 

 
Kaip atrodo Savivaldybės interneto 

svetainė? 

Informacija interneto svetainėje  

yra suskirstyta į skyrius. 

Skirtingą informaciją galite rasti  

skirtinguose skyriuose.  

Savivaldybės interneto svetainėje yra  

šie skyriai:  

 

• Kuo galime padėti? 

 

 

 

• Naujienos. 

 

 

• Paveikslėliai, kurie keičiasi 

mėlyname fone, 

 

 

• Veiklos sritys. 

Veiklos sritys yra darbai, 

kuriais užsiima Savivaldybė, 



   
 

   
 

 

 

• Svarbu žinoti. 

Šiame skyriuje galite sužinoti apie 

svarbiausius dalykus Savivaldybėje, 

 

 

• Skelbimai. 

Šiame skyriuje galite sužinoti 

svarbiausias Savivaldybės naujienas, 

 

 

 

• Renginiai. 

Šiame skyriuje galite sužinoti, 

kada ir kur vyks renginiai, 

 

 

• Turistams. 

Turistai yra žmonės, 

kurie atvažiuoja į Vilniaus rajoną 

iš kitų miestų ar šalių. 

Šiame skyriuje galite sužinoti 

Informacijos apie įdomias vietas rajone, 

pavyzdžiui: 

o muziejus, 

o parkus. 

Galite juos aplankyti. 



   
 

   
 

 

• Seniūnijos. 

Lietuva yra suskirstyta į seniūnijas. 

Kiekvienas rajonas turi daug seniūnijų. 

Šiame skyriuje galite sužinoti, 

kokias seniūnijas turi Vilniaus rajonas. 

 
Kas parašyta Savivaldybės 

interneto puslapyje? 

 

Interneto svetainės pradžioje yra skyrius  

Kuo galime padėti.  

 
Šiame skyriuje yra daugiau skyrių, pavyzdžiui:  

• skyrius Parašykite mums. 

Pavyzdžiui, čia galite: 

o pasirinkti klausimo temą, 

tai reiškia, apie ką bus Jūsų 

klausimas, 

o įrašyti savo klausimą, 

o išsiųsti savo klausimą 

Savivaldybės darbuotojui. 

 

 



   
 

   
 

 

• Skyrius Struktūra ir kontaktai. 

Pavyzdžiui, čia galite rasti 

Savivaldybės darbuotojų kontaktus.  

Pavyzdžiui, telefono numerį arba  

elektroninio pašto adresą. 

 
• Skyrius 

Dažniausiai užduodami klausimai. 

Skyriuje  

Dažniausiai užduodami klausimai  

rasite informacijos 

apie žmonėms nežinomus dalykus. 

Pavyzdžiui, žmonės čia gali sužinoti, 

kaip parašyti prašymą, jei nori gauti 

socialinį būstą.  

Socialinis būstas yra namai,  

kuriuose galima gyventi.  

Jei žmogus gyvena tokiuose namuose, 

jam nereikia mokėti pinigų.  

Jeigu žmogus nori gyventi 

tokiuose namuose,  

jis turi parašyti prašymą.  

Žmogus gali paskaityti informacijos 

apie tokį prašymą šiame skyriuje. 

 

Taip pat šiame skyriuje galite užduoti  

savo klausimą ir atsiųsti jį mums. 

Užduoti savo klausimą galite čia: 

https://vrsa.lt/gyventojams/duk/47. 

https://vrsa.lt/gyventojams/duk/47.


   
 

   
 

 
Savivaldybės interneto svetainėje  

yra skyrius Naujienos.  

Skyriuje Naujienos  

rasite informacijos 

apie visuomenei svarbius: 

• įvykius,  

• renginius ir 

• kitas naujienas. 

 

 
Žemiau interneto svetainėje yra skyrius 

Veiklos sritys. 

Skyriuje Veiklos sritys  

galite rasti informacijos apie: 

• socialinius reikalus. 

Pavyzdžiui, informacijos apie tai, 

kas gali gauti pagalbą ar 

paramą pinigais. 

Taip pat informacijos apie tai,  

kas gali suteikti pagalbą. 

 

 

 

 

 



   
 

   
 

 

Skyriuje Veiklos sritys  

taip pat galite rasti informacijos apie: 

• visuomenės sveikatą 

 
• ir kitus darbus,  

kuriuos dirba Savivaldybė.  

Skyriuje yra parašyta informacija  

apie Vilniaus rajono gydymo įstaigas. 

Pavyzdžiui, galite rasti  

gydymo įstaigų telefono numerius  

ir adresus. 

Pavyzdžiui, galite sužinoti informacijos 

apie: 

o poliklinikas, 

o ligonines. 

 

 

 

 



   
 

   
 

 

Žemiau interneto svetainėje yra skyrius 

Svarbu žinoti. 

Šiame skyriuje  

rasite informacijos apie:  

• Tarybos posėdžių transliacijas. 

Tarybos posėdžiai yra susitikimai, 

kuriuose žmonės sprendžia  

svarbius rajono klausimus. 

Tarybos posėdžių transliacijos  

su vertimu į lietuvių gestų kalbą 

skelbiami čia: https://vrsa.lt/tarybos-

veikla/posedziu-transliacijos/2023-2027-

m.-kadencijos-tarybos-posedziu-

transliacijos/1177.     

 

 Skyriuje Svarbu žinoti taip pat rasite 

informacijos apie: 

• darbus, kuriuos Savivaldybė  

jau padarė  

• ir darbus, kuriuos Savivaldybė  

dar planuoja daryti. 

 

https://vrsa.lt/tarybos-veikla/posedziu-transliacijos/2023-2027-m.-kadencijos-tarybos-posedziu-transliacijos/1177.
https://vrsa.lt/tarybos-veikla/posedziu-transliacijos/2023-2027-m.-kadencijos-tarybos-posedziu-transliacijos/1177.
https://vrsa.lt/tarybos-veikla/posedziu-transliacijos/2023-2027-m.-kadencijos-tarybos-posedziu-transliacijos/1177.
https://vrsa.lt/tarybos-veikla/posedziu-transliacijos/2023-2027-m.-kadencijos-tarybos-posedziu-transliacijos/1177.


   
 

   
 

 

Žemiau interneto svetainėje yra skyrius 

Renginiai. 

Šiame skyriuje galite sužinoti, 

kada ir kokie renginiai vyksta Savivaldybėje.  

 

Šiame skyriuje yra kalendorius. 

Kalendoriuje yra pažymėti įvairūs renginiai, 

kurie vyks Vilniaus rajone.  

Savivaldybė kartu su kultūros centrais  

rengia įvairius renginius Vilniaus rajone.   

Kultūros centrai yra įstaigos,  

kuriose dirba žmonės. 

Jie pavyzdžiui, organizuoja renginius. 

Renginiai dažniausiai yra nemokami.  

Renginių kalendorių galite rasti,  

jeigu paspausite nuorodą apačioje: 

https://vrsa.lt/renginiai/122.    

 

 

 

 

 

 

 

 

https://vrsa.lt/renginiai/122.


   
 

   
 

Šio teksto suprantamumą testavo ir patikrino: Aurelijus Krupavičius. 
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Iliustracijų šaltiniai:  

• https://www.freepik.com/    

• https://app.powerbi.com/ 

• Iliustracijų bazė: https://www.ndt.lt/lengvai-suprantama-

kalba/iliustracijos/  

https://www.freepik.com/
https://app.powerbi.com/
https://www.ndt.lt/lengvai-suprantama-kalba/iliustracijos/
https://www.ndt.lt/lengvai-suprantama-kalba/iliustracijos/

